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1. Opening 

a. Er wordt gestart met een voorstelrondje. 

b. Er wordt geen woordelijk verslag gemaakt. 

 

2. Onderlinge communicatie en omgang AMMD/HHNK en DRU 

a. Alle aanwezigen spreken uit wat de onderlinge communicatie en omgang van de afgelopen 

periode met hen heeft gedaan. Zowel de positieve punten als irritaties worden uitgesproken. 

b. De rode draad is dat iedereen graag naast elkaar wil staan en niet tegenover elkaar. 

c. De bijeenkomst met Deltares is door de bewoners als informatief en constructief ervaren, 

maar er is nog veel zorg. Er is geen verslag gemaakt van de bijeenkomst en er is voor 

gekozen de geluidsopname van de bijeenkomst niet openbaar te maken. Enerzijds was de 

opname niet van heel goede kwaliteit. Daarnaast is er wel gemeld dat de bijeenkomst werd 

opgenomen, maar niet gevraagd of mensen er bezwaar tegen hadden dat de opname 

openbaar werd gemaakt. Ineke weet wie er aanwezig is geweest en is bereid hen te vragen of 

zij openbaarmaking akkoord vinden. Friso is van mening dat van dergelijke belangrijke 

bijeenkomsten een verslag zou moeten worden gemaakt. Afgesproken wordt dat Reijer checkt 

of er vanwege het tussentijds uitvallen van de wifi überhaupt wel een volledige opname is. 

Vervolgens bespreekt hij intern of de opname openbaar wordt gemaakt, óf dat er wordt 

gereageerd op het verslag gemaakt door Jaap Hoekman of dat de Alliantie zelf een verslag 

maakt. 

 

3. Plaatsing damwanden 

a. Op een tweetal vastgestelde momenten wordt er geëvalueerd: na eerste 3 woningen, en ter 

hoogte van woning 33/35. Dit staat niet expliciet in de planning, maar is wel bij de Dorpsraad 

bekend. 

b. Over de planning en uitvoering wordt 1:1 gesproken met de betrokkene(n). Bestuurlijke 

onderwerpen worden besproken met de Dorpsraad. 

c. Alleen Reijer kan de werkzaamheden stilleggen, als verantwoordelijk uitvoerder. Ook de 

Alliantie wil bij voorkeur geen schade laten ontstaan en spant zich daar maximaal voor in. 

d. De Dorpsraad biedt aan algemene communicatie eerst met hen te spreken, voor iets wordt 

gecommuniceerd met de omgeving. Dit kan de kou uit de lucht halen en daarmee 

HHNK/AMMD helpen. De Dorpsraad zit er kritisch en constructief in. Communicatie over 

individuele schades gaan niet via de Dorpsraad. 

 

4. Schadeprocedures 
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Rapport Commissie Van der Vlist  

a. De Dorpsraad verwijst soms naar de schadeafhandeling bij de 

Lekdijken van het waterschap Rivierenland en schadeafhandelingen in Groningen en Almelo. 

Over die schadeafhandeling bij de Lekdijken is een rapport verschenen van commissie Van der 

Vlist. De commissie heeft twee conclusies getrokken: 

1) Het waterschapsbestuur heeft teveel op afstand gestaan. 

2) De aannemer heeft zelf de schade vastgesteld, waar dit beter door een onafhankelijke 

partij had kunnen gebeuren. 

b. Bij het project Markermeerdijken staat het bestuur niet op afstand. Voor de schadeprocedure 

is een extern bureau in de arm genomen. 

c. Reijer geeft aan dat er een goede en zorgvuldige schadeprocedure is opgesteld en dat er geen 

aanleiding is om de schadeprocedure aan te passen. 

 

Standpunt Dorpsraad 

d. Het punt is volgens de Dorpsraad dat de schadeprocedure uitgaat van het (juridisch en 

technisch) bewijzen van aansprakelijkheid van de uitvoerende partij door de bewoners. 

e. De dorpsraad Uitdam heeft aangegeven dat zij vindt dat, gezien de grondige vooropnames 

van de huizen, de schade die zou ontstaan te wijten is aan de dijkversterkingswerkzaamheden 

en daarom zonder voorbehoud moet worden hersteld c.q. vergoed.  

f. Voor Dorpsraad is het van belang dat de schade-afhandeling snel en fair geschiedt, waarbij 

juridische procedures moeten worden voorkomen. 

g. Ook heeft Dorpsraad nogmaals aangegeven extra aandacht te hebben voor de kwetsbare 

huizen, de stolpboerderijen en de hybride funderingen. 

h. HHNK en Alliantie hebben hierbij nogmaals benadrukt dat zij er alles aan doen om schades te 

voorkomen, zo is het damwandproces ook ingericht. Mocht er onverhoopt toch schade 

ontstaan, dan zullen dat volgens HHNK/Alliantie hoogstwaarschijnlijk alleen 

kleine/cosmetische schades zijn en zullen zij er ook alles aan doen om dit goed af te handelen. 

De Alliantie is tijdens de uitvoering bij schade eerste verantwoordelijke. De heer Veenman 

heeft duidelijk uitgesproken dat het HHNK uiteindelijk eindverantwoordelijk is en dat hij dat 

persoonlijk ook zo voelt. 

i. Het verzoek van dorpsraad om de schadeprocedure aan te passen is niet gehonoreerd, omdat 

HHNK/Alliantie van mening zijn dat dit een zorgvuldige procedure is en omdat dit contractueel 

met alle partijen betrokken bij de uitvoering is vastgelegd. 

j. Over de schadeprocedure is uiteindelijk het volgende afgesproken: 

k. In geval van schade, wordt geadviseerd direct de omgevingsmanager Rinse Ouweelen 

informeren (telefonisch/mail). De heer Veenman heeft aangegeven dat kleinere schades, 

zover mogelijk, naar bevind van zaken, door de omgevingsmanager kunnen worden opgelost, 

zonder dat daar eerst per se een officiële schademelding van gedaan moet worden en de 

procedure doorlopen. Het oprekken van de mogelijkheid om kleine schades op deze manier 

snel op te lossen wordt nader bekeken, mede aan de hand van de eerste praktijkervaring bij 

de damwandplaatsing. Reijer Baas zou dit opnemen met omgevingsmanagement 

l. Bij een officiële schademelding treedt de formele procedure inwerking. 

m. Dorpsraad heeft aangegeven dat de recente ervaring met de schademeldingen niet positief 

stemt. Inmiddels wordt een aantal schademeldingen opnieuw bekeken. 

n. Afgesproken is dat de Dorpsraad de gang van zaken rond schademeldingen zal volgen en zal 

escaleren naar Alliantie en HHNK als de dagelijkse praktijk daar aanleiding toe geeft. 

 

Kleine schades en schademeldingen 

o. De Dorpsraad stelt voor om naast de glazenwasser en het autowassen ook bijvoorbeeld een 

timmerman langs te sturen voor het repareren van kleine schades. 

https://www.waterschaprivierenland.nl/rapport-kis
https://www.waterschaprivierenland.nl/rapport-kis
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p. Wettelijk is geregeld dat, als er een formele schademelding is 

gedaan, de schadeprocedure gaat lopen. Dit geeft rechtszekerheid. 

Het sturen van bijvoorbeeld een timmerman is dan niet meer mogelijk. 

q. Bij een schademelding wordt er door een onafhankelijk deskundige beoordeeld of er een 

causaal verband is tussen de schade en het werk. Verwacht wordt dat eventuele schades niet 

boven het eigen risico van de Alliantie zullen komen. In dat geval zal er geen beroep worden 

gedaan op een verzekeraar. 

r. Zowel de Alliantie als HHNK kunnen ook later nog aansprakelijk worden gesteld, conform de 

wetgeving. 

s. Als een schademelding niet wordt gehonoreerd en de bewoner het hier niet mee eens is, kan 

de bewoner proberen aan te tonen dat er wel een causaal verband is. Hiertoe is niet iedereen 

in staat en de Dorpsraad vraagt of er kan worden voorzien in een onafhankelijk expert. Omdat 

de schade wordt beoordeeld door een onafhankelijk bureau, is hier al sprake van. De uitspraak 

zal in principe altijd worden gevolgd door de Alliantie. Zo niet, dan moet dit heel goed worden 

onderbouwd. Dit komt nagenoeg nooit voor. 

t. Bij het project Markermeerdijken is er een goede 0-meting gedaan en wordt er intensief 

gemonitord. Dit is belangrijk voor een goede schadeafhandeling. 

u. Als er schade is kan men contact opnemen met de omgevingsmanager. Ook voor vragen over 

de afhandeling kan men daar terecht. 

v. De Dorpsraad stelt voor de schaderegeling te laten doorlichten door Commissie Van der Vlist. 

Rob is van mening dat het hiervoor te laat is. Bovendien zijn de essentiële zaken goed 

vastgelegd bij het project Markermeerdijken. Gedurende de voortgang van het project zal wel 

worden gekeken of en waar de procedure beter kan. 

w. Het uitgangspunt is altijd om er samen uit te komen, zonder rechtsgang. Als dat wel nodig 

blijkt, kan daar een extra expert worden ingevlogen. Friso stelt voor daarbij het 'piep-systeem' 

te hanteren: afwachten of het proces goed loopt. Zo niet dan blijkt dat snel genoeg en zal er 

contact met elkaar worden gezocht. 

 

5. Samenvatting 

Nu al geregeld 

a. De bestuurlijke betrokkenheid bij schadegevallen is goed geregeld. 

b. Er is een nul-meting gehouden en er wordt uitgebreid gemonitord. 

 

Extra te regelen 

c. Bij grotere schades is contra-expertise eventueel een mogelijkheid, dit is niet standaard. 

 

Pijlers voor bewoners 

d. Er is een machtsongelijkheid tussen burgers en overheid. 

e. Betrouwbaarheid is van groot belang: afspraak is afspraak. 

f. Uitgangspunt is weg te blijven van juridische procedures. 

 

Overige afspraken 

g. Als er iemand in een situatie komt die hij/zij niet aankan, komt de Dorpsraad in de lucht. Dit 

wordt als een goede zaak gezien. 

h. Wat betreft de kleine schades gaan we de komende tijd ervaring opdoen. Het is van belang 

korte lijnen te houden. 

i. Jaap gaat een voorstel doen hoe de vandaag gemaakte afspraken worden gecommuniceerd 

naar het dorp. 

 

6. Verder overleg en frequentie 
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a. [GEANNULEERD IN FRISO-OVERLEG 29/06/2022] Op 16 maart is 

een afrondende bijeenkomst gepland over het rapport van 

Hans Andersson. 

b. HHNK plant een volgend Friso-overleg in juni. Het plaatsen van de integrale damwand- 

constructie is dan gereed. Indien nodig, is een eerder overleg mogelijk. 

c. Veel onderwerpen liggen al vast in afspraken met individuele bewoners en in de keur. 

• https://www.hhnk.nl/keur 

• https://repository.officiele-overheidspublicaties.nl/externebijlagen/exb-2019-

11288/1/bijlage/exb-2019-11288.pdf 

d. Andere mogelijke punten van gesprek zijn: 

• Pilot vergroening; 

• Tussenoverleg; 

• Daarna 1 á 2 keer per jaar een overleg. 

https://www.hhnk.nl/keur
https://repository.officiele-overheidspublicaties.nl/externebijlagen/exb-2019-11288/1/bijlage/exb-2019-11288.pdf
https://repository.officiele-overheidspublicaties.nl/externebijlagen/exb-2019-11288/1/bijlage/exb-2019-11288.pdf

